
Добро творити -добру служити 
 

За вагомий особистий внесок у реалізацію державної політики з питань сім'ї, 
материнства і дитинства, і вирішення питань соціального захисту багатодітних сімей, 

створення умов для всебічного розвитку кожної дитини Президент України Віктор 
Ющенко нагородив орденом «За заслуги» III ступеня засновника благодійної організації 

«Будинок милосердя Рокитнівщини» КУЗЬМИЧА Валерія Мусійовича (на фoтo). 
Сьогодні він гість нашої газети. 

 
   -  Розкажіть, будь ласка, ідею створення Будинку 
милосердя. 
 Сама ідея створення будинку милосердя складалася 
із 3-х факторів: моєї віри в Бога, виховання, яке 
отримав від своїх батьків та гостинності, якою наділений 
увесь наш поліський край. Саме ці фактори стали 
поштовхом для сворення будинку милосердя. Звичайно, 
прикро, що наша держава не в змозі допомогти такій 
великій кількості обездолених людей. Дуже потрібно, щоб 
у сьогоднішньому суспільсьтві росла духовність, а вона 
чомусь навпаки – падає. Отже, щось робиться не в тому 
Напрямку. Треба більшу увагу звертати на особистість 
людини, а не тільки на матеріальні блага. Спокон віків 
майже при всіх культових закладах, спорудах, монастирях 
обездолені люди знаходили собі притулок. Було б добре, 
якби керівники-священники переглянули своє відношення 
до пастви і йшли в такому напрямку, щоб більше уваги 
приділяти існуванню людської душі. Я вважаю, що цим 
повинні займатися Паралельно з державою і всі релігійні 
організації. 

Коли проїжджаю містами нашої України, бачу 
величні будівлі церков, молитовних будинків, костелів, то завжди ловлю себе на думці: а чи 
потрібно витрачати такі величезні суми грошей в такий важкий для нашої країни час, коли поряд 
стільки горя і біди. І от в мене виникла ідея створити такий будинок. Приміщення знайшлося. В 
нас тільки одна проблема - с. Вежиця розташоване далеко від району. 

 
- Скільки чоловік на сьогоднішній день живе у Вас? 
13 чоловік, не рахуючий дівчинки, яку ми з дружиною  вдочерили. Нещодавно я привіз 

дитину з м. Цюрупінська Херсонської області, з дитячого інтернату для дітей-інвалідів, в якому 
перебуває 270 дітей. В основному 99% - це відказні діти, батьки відмовилися від них при 
народженні. Це діти-сироти при живих батьках. Під час спілкування директор цього закладу, 
зазначила, що за минулий рік була всиновлена тільки одна дитина-інвалід, і то іноземцями. На 
жаль, наші українці всиновляють тільки виключно здорових дітей. На те, що ми взяли дівчинку-
інваліда, вплинув випадок. Під час дуже важких пологів ми ледь не втратили нашого сина, він 
дивом залишився живий. Саме тоді і вирішили всиновити таку обездолену дитинку. Я хочу 
сказати, що діти-інваліди ні чим не відрізняються від здорових. Це жива душа. В них такі ж 
переживання і відчуття, прагнення жити... Інваліди не люблять, коли їх жаліють, вони хочуть, щоб 
до них ставилися, як до звичайних повноцінних людей. Вважаю, що обов'язок кожної людини 
допомогти таким людям, бо в наш нелегкий час ніхто не застрахований від інвалідного візка. Дуже 
часто стається так, що коли ставиш перед собою мету, а потім її досягаєш, то відчуваєш в серці 
тільки пустоту. Але ж її можна заповнити хорошими ділами і вони дадуть втіху! 

 
 



 
- Хто Вас підтримує і допомагає? 

- Наш заклад практично фінансується за рахунок пожертв, які надходять від протестантських 
общин, місій. Значну матеріальну допомогу нам надав депутат обласної ради, голова правління 
ВАТ «Рокитнівський скляний завод» Мініч Григорій Іванович, підприємець Кушнір Микола 
Захарович, народний депутат України Сулковський Павло Гнатович. А також люди, яким не 
байдужі проблеми нужденних людей. 

 
- Ваші заслуги перед державою високо оцінив Президент України Віктор Ющенко... 
Щодо нагороди, то я приємно вражений. Не можу повірити, що все таки на мене звернули 

увагу. Хоча не вважаю, що це моя особиста заслуга. Я почав займатися благодійництвом, бо так 
велить робити мені совість. Ця ж нагорода показала, що я можу звернутися до людей і запалити цю 
іскру в нас на Україні. Порівнюючи проблеми інвалідів, які живуть у нашій країні та в інших 
державах, наприклад таких, як Швейцарія, Німеччина, потрібно сказати, що там влада приділяє 
більше уваги людям із обмеженими фізичнимі. можливостями. Переконаний, що коли влада 
більше уваги приділить таким людям, то всі ми будемо мати благословення на село, район, місто і 
на всю державу. 

 
Лідія КУЛАКЕВИЧ 
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